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Besöksadress Regeringsgatan 1   Webb www.lansstyrelsen.se/kalmar 

Protokoll viltförvaltningsdelegationen i Kalmar län 

Tid: Fredagen den 25 november 2022, 09:30-15:30 

Plats: Residenset 

Ledamöter Representation 
Johan Blom Landshövding, ordförande 
May-Britt Landin Landstinget 
Christian Nytorpet Landstinget 
Göran Gustafsson Landstinget 
Margaretha Lööf-Johansson Landstinget 
Mats Berg Polismyndigheten 
Conny Jakobsson Jakt- och viltvårdsintresset 
Robert Franzén Naturvårdsintresset 
Catharina Lihnell Naturvårdsintresset 
Hans Nilsson Ägare och brukare av jordbruksmark 
Piroska Kallay Lokalt näringsliv och turism 
Helene Svensson Lokalt näringsliv och turism 
Dan Petersson Skogsnäringen 
Karl-Gustav Ottosson Yrkesfisket 

 
Tjänstgörande ersättare Representation 
Kaj Holst Landstinget 

 
Åhörande ersättare Representation 
Karin Tapper Polismyndigheten 
Michael Andersson Ägare och brukare av jordbruksmark 
Jan Petersson Yrkesfisket 

 
Föreläsare Representation 
Jens Frank Viltskadecenter, Sveriges Lantbruksuniversitet 

 
Tjänstepersoner Länsstyrelsen Roll 
Tomas Melin Vilthandläggare, mötessekreterare 
Fredrik Ustrup Enhetschef 
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Dagordning 

1. Mötets öppnande 
Johan Blom hälsade alla välkomna och öppnade mötet. En kort bordsrunda 
hölls med presentation av samtliga deltagande.  

2. Fastställande av justerare  
Mötet fastslog Mats Berg som justerare enligt tidigare beslutad rutin.  

3. Fastställande av dagordning 
Dagordningen fastställdes utan invändningar. 

4. Förgående protokoll 
Föregående protokoll repeteras med en kort sammanfattning, för att sedan 
fastställas utan invändningar. Protokollet lades sedan till handlingarna. 

5. Fastställande av arbetsordningen 
Arbetsordningen fastställs utan invändningar.  

6. Beslut om nya mötesdatum 
Johan Blom informerar om viltförvaltningsdelegationens framtida arbete med 
rovdjursförvaltningsplanen, samt att detta arbete ej ligger inom föreslagna 
datum. Ledamöterna önskar inför framtida möten utskick om övergripande 
förordningsförändringar. Förändringar gällande rovdjursförvaltningen lyfts 
som exempel. Länsstyrelsen tar med sig kommentaren inför kommande möten. 

Inga invändningar mot de förslagna datumen 17 mars 2023 & 24 november 
2023. 

7. Rovdjursinformation 
Fredrik Ustrup föredrar rovdjursinformation gällande indikationen av ett 
vargpar, samt licensjakten på lodjur 2023. Diskussioner förs kring etablering 
av varg i länet, samt hur kamerainventeringen genomförs. Vidare diskussioner 
förs kring genomförandet av licensjakten på lodjur, där vikten av god lokal 
förankring och kunskapsutbyte genom kompetenta jägare och hundar lyfts. Det 
upplevs att det finns en tillgänglighet av stora mängder rådjur och god 
möjlighet till spridning för lodjuren. 

8. Redovisning av årets skyddsjakter 
Tomas Melin föredrar årets skyddsjakter. Diskussioner förs kring skadebild 
och orsaker på grund av hjort, samt att det krävs mycket arbete för att engagera 
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markägare att medverka i viltförvaltningen av klövviltet. Snabba beslut från 
Länsstyrelsen vid ansökan om skyddsjakter uppskattas. Resultaten från 
älgbetesinventeringen (Äbin) lyfts i relation till ett behov av 
flerartsförvaltning. Frågan om riktningen på Sveriges nya politik ställs, Johan 
Blom konstaterar att vi får vänta och se. 

9. Föranmälda övriga frågor 
Robert Franzén föredrar statistik om dödlighet hos örn i Sverige. Det finns 
problematik med att det ej rapporteras påkört vilt på järnvägar. Kadaver lockar 
därmed örnarna som sedan blir påkörda av tågen. Presentation delges ej! 

Conny Jakobsson föredrar information om älg och effekten av torkan. På 
grund av torkan finns risk för försenad betäckning och minskad tillväxt, då 
torkan bland annat påverkar fodertillgången och värmestress hos älgarna. 
Jaktetiken lyfts gällande hundjakten och risken med för lite vila för älgarna. 
Fredrik Ustrup förklarar översiktligt bakgrunden till Lst-moose beräkningarna. 
Länsstyrelsen kommer fortlöpande delge information gällande Lst-moose. Det 
behöver jobbas vidare med dialog och kunskap kring beräkningsmodellen. Lst-
moose är ett verktyg som utvärderas och utvecklas pågående. Beräkningarna 
önskas så tidigt som möjligt från jaktområdena. VFD önskar förtydligande 
gällande älg och Jaktförordningen (1987:905) §§ 40c och 37. Länsstyrelsen 
kommer att gå ut med kompletterande information för älgkasserare och ska 
samordna utbildningstillfälle för berörda parter. Sammanställning av 
förtydligande för §§ 40c och 37 önskas skickas ut till jaktområden. 

Hans Nilsson hänvisar till diskussionen under punkt 8. Hans vill vidare lyfta 
den ökande trafikskadesituationen och skador i produktionen, samt 
problematiken med markägare som håller jaktbart vilt under jakttid via 
utfodring utan att medverka i jakten. Ansökan om utfodringsförbud är 
inskickad till Länsstyrelsen. Länsstyrelsen arbetar vidare med handläggningen 
av ansökan. 

10. Mötet avslutas 
Johan avslutar mötet, sammanfattar dagens diskussioner och tackar för 
deltagandet. 

11. Föreläsning 
Jens Frank från Viltskadecenter föreläser om viltskador och förebyggande 
åtgärder med fokus på varg. 
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Vid protokollet: Tomas Melin 

Justerare: Mats Berg, Johan Blom 

Denna handling har godkänts digitalt och saknar därför namnunderskrift. 

Sändlista 
Viltförvaltningsdelegationen 


